
Protokół Nr IX/2020
obrad IX sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytych w dniu 16 czerwca 2020 r.

            

          Obrady rozpoczęto o godzinie 10.00 w sali Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i  Rekreacji 
w Kleszczelach.  W obradach  uczestniczyli  radni:  Piotr  Gawryluk,  Jerzy  Gładzki,  Aleksander 
Kazimieruk, Katarzyna Koc, Renata Wasiluk, Dymitr Artysiewicz, Marek Martynowicz, Janusz 
Polak,  Agnieszka Jowita  Romaniuk,  Aleksy Roszczenko,  Jan Szmuksta,  Katarzyna Witoszko i 
Piotr  Dmitruk.  Mirosław Markiewicz  poinformował,  że  przybędzie  na  obrady z  opóźnieniem, 
które usprawiedliwił.

Obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Kleszczelach  Aleksy 
Roszczenko.

Protokołowała Joanna Zajączkowska.

Do punktu 1.
Otwarcia obrad IX  sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach dokonał Przewodniczący Rady Alek-

sy Roszczenko witając, Burmistrza Kleszczel Aleksandra Sielickiego wraz z kierownikami jedno-
stek organizacyjnych, radnych Gminy Kleszczele, sołtysów z gminy Kleszczele, zaproszonych go-
ści i pozostałych uczestników obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 14 rad-
nych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady. Listy obec-
ności radnych, sołtysów i pozostałych osób uczestniczących w obradach w załączeniu do protoko-
łu (załączniki nr 1, 2 i 3).

O godzinie 10.15 na salę obrad przybył radny Mirosław Markiewicz.

Do punku 2.

Przewodniczący Rady Aleksy Roszczenko  poinformował, iż  Komisja Skarg, Wniosków  i 
Petycji skierowała  pod  obrady  Rady  Miejskiej  w  Kleszczelach  projekt  uchwały  w  sprawie 
przekazania według właściwości wniosku. Przewodniczący Rady przedstawił wniosek  o zmianę 
porządku obrad poprzez wprowadzenie punktu 19 w brzmieniu:

„19) Powzięcie uchwały w sprawie przekazania według właściwości wniosku”
Wniosek o zmianę porządku obrad Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie. W gło-

sowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku głosowało czterna-
stu radnych,  „przeciw” głosowało  zero radnych,  „wstrzymało się” od głosu zero radnych.  Prze-
wodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Przewodniczący Rady przedstawił wniosek Burmistrza Kleszczel o wprowadzenie pod obrady 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy w formie dotacji celowej dla powiatu hajnowskie-
go proponując zmianę w porządku obrad poprzez wprowadzenie punktu 20 w brzmieniu:
„20) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy w formie dotacji celowej dla powiatu haj-
nowskiego.” 

Wniosek o zmianę porządku obrad Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie. W gło-
sowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku głosowało czterna-
stu radnych,  „przeciw” głosowało  zero radnych,  „wstrzymało się” od głosu zero radnych.  Prze-
wodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Przewodniczący Rady przedstawił zmieniony porządek obrad zaznaczając, że punkty od 19 
do 23 ulegają przesunięciu o dwa, tj. od 21 do 25.: 

1) Otwarcie obrad IX sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach.



2) Przedstawienie porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 30 

grudnia 2019 r.
4) Sprawozdanie z działalności Burmistrza Kleszczel w okresie pomiędzy sesjami, w tym 

przedstawienie informacji z realizacji uchwał za drugie półrocze 2019 r.
5) Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kleszczelach za 

2019 r.
6) Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w 

Kleszczelach za 2019 r. i przedstawienie zamierzeń na 2020 r.
7) Przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w 

Kleszczelach za 2019 r. oraz potrzeby w zakresie pomocy społecznej na 2020 r.
8) Zapoznanie z oceną zasobów pomocy społecznej za 2019 r.
9)  Przyjęcie sprawozdania z realizacji działania w zakresie Wspierania rodziny i pieczy 

zastępczej za 2019 r. oraz potrzeby związane z realizacją zadań na 2020 r.
10) Przyjęcie sprawozdania z realizacji rocznego programu współpracy gminy Kleszczele z 

organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność 
pożytku publicznego w 2019 r.

11) Powzięcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  zarządzenia  Burmistrza  Kleszczel  w 
sprawie zakazu handlu na targowicy miejskiej w Kleszczelach.

12) Powzięcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  zarządzenia  Burmistrza  Kleszczel  w 
sprawie odwołania zakazu handlu na targowicy miejskiej w Kleszczelach.

13) Powzięcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  gminnego  programu  wspierania  rodziny  w 
gminie Kleszczele  na lata 2020- 2022.

14) Powzięcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 
pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkania w chronionych schroniskach lub w schronisku 
dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi.

15) Powzięcie  uchwały  w  sprawie  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kleszczele w 2020 r.

16) Powzięcie uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 
gminnych.

17) Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 
z dotychczasowymi dzierżawcami.

18) Powzięcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej.
19) Powzięcie uchwały w sprawie przekazania według właściwości wniosku.
20) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy w formie dotacji celowej dla powiatu 

hajnowskiego.
21) Zmiana w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2025.
22) Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 r.
23) Przyjęcie sprawozdań z pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w Kleszczelach za 2019 r.

a) Komisji Społecznej,
b) Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy,
c) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,
d) Komisji Rewizyjnej.

24)    Wolne wnioski i informacje.
25)    Zamknięcie obrad.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 
W głosowaniu brało udział piętnastu  radnych, z których „za” przyjęciem porządku głoso-

wało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero rad-
nych. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.



Do punktu 3. 
Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady 

Miejskiej w Kleszczelach bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu w Urzędzie Miejskim 
oraz obecnie znajduje się na sali obrad.

Do treści protokołu przed obradami sesji oraz w trakcie sesji uwag nie wniesiono. Protokół 
Nr VIII/2019 obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 30 grudnia 2019 r. 
przyjęto przez aklamację.

Do punktu 4.
Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż w okresie między VIII a IX sesjami 

Rady Miejskiej wydał 25 zarządzeń. Przedstawił jakich spraw zarządzenia dotyczyły.
Następnie Burmistrz przedstawił informację o realizacji uchwał Rady w II półroczu 2019 r.
Informacja o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Kleszczelach za II półrocze 2019 r. została 

przyjęta bez uwag.  Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
Następnie Burmistrz przekazał bieżące informacje dotyczące gminy:

➢ Przebudowa  Drogi  Krajowej  Nr  66,  której  zakończenie  planowane  jest  na  przełom 
października/  listopada 2020 r.  Termin powinien być dotrzymany zgodnie z  ustaleniami na 
ostatniej Radzie Budowy. Wszystkie podmioty zaangażowane w przebudowę drogi na odcinku 
Kleszcze i przejścia granicznego w Połowcach poinformowały, że nie przewidują opóźnień w 
realizacji tego przedsięwzięcia.

➢ Most  w  Kleszczelach  nie  został  jeszcze  odebrany.  Jest  to  uwarunkowane  stanowiskiem 
Ministerstwa Infrastruktury,  natomiast na Radzie Budowy nie określono terminu, kiedy może 
to  nastąpić.  Zakładając  najgorszy  scenariusz  może  to  nastąpić  tuż  przed  oficjalnym 
zakończeniem wszystkich prac związanych z przebudową drogi krajowej. 

➢ Wykonanie  wymiany  opraw  oświetleniowych  na  całej  długości  drogi  prowadzącej  przez 
Kleszczele. W tej kwestii zapadły decyzje, że łącznie 84 oprawy będą wymienione na ledowe.

➢  Wymiana  rur  azbestowych  wodociągowych  została  zrealizowana.  Na  całej  długości  drogi 
prowadzącej przez Kleszczele, od ul. 1 Maja kończąc na ul. Kolejowej sieć azbestowa została 
wymieniona. 

➢ Zmieni  się  wygląd  Kleszczel  oraz  funkcjonalność.  Nie  będzie  parkingu przy parku.  Został 
ułożony szeroki chodnik, wzdłuż którego od wysokości parku do wysokości „Karczmy” pana 
Walentego  Szczuki  będą  ustawione  żółte  ogrodzenia  segmentowe.  Będzie  to  ograniczać 
przechodzenie przez jezdnię w dowolnych miejscach.

➢ Budowa sieci kanalizacyjnej przy ul. Kolejowej i ul. Źródlanej została wstrzymana w okresie 
zimowym.  W  trakcie  realizacji  przejścia  pod  rzeką  Nurzec  okazało  się,  że  głębokość 
posadowienia  rur  musi  być  inna  niż  zaprojektowana  w  pierwszej  wersji.  Jest  prowadzone 
postępowanie aby uzyskać pozwolenie wodno – prawne z Gospodarstwa Wód Polskich w tej 
sprawie.  Kolejną trudnością były problemy kadrowe, odejście kierownika budowy i trudności 
ze znalezieniem następcy, które już zostały rozwiązane. 

➢ Realizując  przebudowę  Drogi  Krajowej  Nr  66,  korzystając  z  obecności  wykonawców 
wykonaliśmy już  trzy  parkingi  przy  Placu  Parkowym w Kleszczelach  -  jeden  nowy,  dwa 
istniejące. Następnie planowana jest realizacja remontu chodnika i nawierzchni przy świetlicy 
w Suchowolcach oraz wykonanie chodnika  jednostronnego przy ul.  Źródlanej.  W dalszych 
planach jest ścieżka pieszo - rowerowa w Dobrowodzie oraz przebudowa chodników przy ul. 
Dobrowodzkiej w Kleszczelach. 

➢ Zarząd Dróg Powiatowych w Hajnówce wykonał prace remontowe drogi Saki – Toporki przy 
dofinansowaniu gminy w wysokości dwudziestu tysięcy złotych. 

➢ Na placu przy remizie OSP w Kleszczelach planowane jest uporządkowanie terenu i budowa 
miejsc parkingowych.



➢ Prowadzone są rozmowy z Bankiem Spółdzielczym w Hajnówce oddział w Kleszczelach na 
wykonanie miejsc parkingowych przy banku. 

➢ Planowane  jest  utwardzenie  placu  zabaw  w  Kleszczelach  poprzez  zastosowanie 
„bezpiecznych” płytek. 

➢ W Kleszczelach powstały dwie zatoki autobusowe, przy parku i przy ul. Kolejowej. Jeszcze w 
tym  roku  planujemy  zakupić  dwie  wiaty.  Natomiast  wiata  w   Suchowolcach  i  dwie  w 
Zaleszanach zakupione zostaną w następnym roku. 

➢ Zadanie remontu drogi Kośna- Pogreby zostało wykreślone przez Ministra Infrastruktury z listy 
przygotowanej  przez  Wojewodę  Podlaskiego.  Na  liście  pozostało  nasze  drugie  zadanie 
dotyczące remontu drogi Saki – Zaleszany. 

➢ Gmina przygotowuje się także do wykonania modernizacji oświetlenia ulicznego we wsiach: 
Policzna, Zaleszany, Pogreby, Gruzka, Żuki, Piotrowszczyzna, Saki. Przebudowę oświetlenia 
ulicznego planujemy jeszcze w tym roku. 

➢ Rozpoczęliśmy współpracę z firmami, które miały przygotowywać farmy fotowoltaiczne na 
terenie gminy Kleszczele, prace trwały od 2015 r. i przynoszą już efekty. Z ośmiu farm cztery 
zostały ujęte do realizacji: dwie w Kleszczelach i po jednej w Żukach i w Daszach. Jedna z 
tych nieruchomości dotyczy nieruchomości gminnej, znajdującej się przy drodze prowadzącej 
z Kleszczel do Czeremchy.

➢ W ramach Programu Rządowego PKP S.A. zbuduje nowy peron, przystanek w Kleszczelach 
przy przejeździe kolejowym oraz wykona remont peronu w Suchowolcach. 

➢ Wnioski  o  wypłatę  akcyzy za  zużyty olej  napędowy do prowadzenia  gospodarstw rolnych 
zostały wypłacone  rolnikom w pierwszej transzy w wysokości 180 tysięcy złotych. Roczna 
kwota  jaka  może  być  wydatkowana  zgodnie  z  ilością  hektarów  fizycznych,  które  można 
wykorzystać stanowi 280 tysięcy. Zostało do wypłacenia 100 tysięcy w drugiej transzy.

Na koniec Burmistrz zaapelował do radnych i do mieszkańców Kleszczel o dbanie o porządek, 
sprzątanie  ulic  i  utrzymanie  chodników  w  należytej  czystości,  gdyż  obowiązkiem  każdego 
właściciela  posesji  jest  dbanie  o  porządek  wokół  niej.  Powinniśmy  dbać  o  dobro  wspólne, 
w szczególności o nowe chodniki.

Przewodniczący  Rady zwrócił  się  do  radnych  z  zapytaniem,  czy  są  uwagi  do 
przedstawionego sprawozdania. Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag.

Do punktu 5. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Kleszczelach w 2019 r. zostało przekazane radnym. Zwrócił się z zapytaniem do 
radnych czy są uwagi i zapytania do przedmiotowego sprawozdania.

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego sprawozdania.
Wobec  braku  uwag  Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  sprawozdanie  z  działalności 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kleszczelach za 2019 r. zostało przyjęte przez aklamację. Spra-
wozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Do punktu 6. 
Przewodniczący  Rady poinformował,  iż  sprawozdanie  z działalności  Miejskiego  Ośrodka 

Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach za 2019 r. oraz zamierzenia na 2020 r.  zostały przeka-
zane radnym. Zwrócił się z zapytaniem do radnych czy są uwagi i zapytania do przedmiotowego 
sprawozdania.

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego sprawozdania.
Wobec braku uwag  Przewodniczący Rady stwierdził,  że sprawozdanie z działalności Miej-

skiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach za 2019 r. zostało przyjęte przez akla-
mację. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.



Do punktu 7. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Po-

mocy Społecznej w Kleszczelach za 2019 r. oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy spo-
łecznej na 2020 r. zostało przekazane radnym. Zwrócił się z zapytaniem do radnych czy są uwagi 
i zapytania do przedmiotowego sprawozdania.

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego sprawozdania.
Wobec braku uwag  Przewodniczący Rady stwierdził,  że sprawozdanie  z działalności Miej-

skiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach za 2019 r. oraz przedstawienie potrzeb w za-
kresie pomocy społecznej na 2020 r. zostało przyjęte przez aklamację. Informacja stanowi załącz-
nik nr 7 do protokołu.

Do punktu 8.  
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła Młodzianowska  

przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej za 2019 r.
Do przedstawionego materiału radni uwag nie wnieśli. Ocena zasobów pomocy społecznej za 

2019 r. stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Do punktu 9. 
 Przewodniczący Rady poinformował,  iż sprawozdania z realizacji  działania w zakresie 

wspierania rodziny i pieczy zastępczej za 2019 r. oraz potrzeby związane z realizacją zadań na 
2020 r. zostało przekazane radnym. Zwrócił się z zapytaniem do radnych czy są uwagi i  zapytania 
do przedmiotowego sprawozdania.

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego sprawozdania.
Wobec braku uwag  Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie  o  realizacji zadań 

w zakresie wspierania rodziny i pieczy zastępczej za 2019 r.  zostało przyjęte przez aklamację. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Do punktu 10. 
Przewodniczący  Rady poinformował,  iż sprawozdanie  z  realizacji  rocznego  programu 

współpracy gminy Kleszczele z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowa-
dzącymi działalność pożytku publicznego w 2019 r. zostało przekazane radnym. Zwrócił się z za-
pytaniem do radnych czy są uwagi i zapytania do przedmiotowego sprawozdania.

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego sprawozdania.
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte przez 

aklamację. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Do punktu 11. 
Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk  dokonała wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie 

zarządzenia Burmistrza Kleszczel w sprawie zakazu handlu na targowicy w Kleszczelach. 
Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.
Przewodniczący Rady przedstawił zasady głosowania. Głosowanie jawne imienne odbywać się 

będzie przez odczytanie imienia i nazwiska radnego, który słownie określi czy głosuje „za” przy-
jęciem uchwały, „przeciw”, czy „wstrzymuje się” od głosu. Wyniki głosowania zostaną odnoto-
wane i po ich podsumowaniu odczytane przez Przewodniczącego Rady. Zasady te będą obowiązy-
wać przy głosowaniu nad wszystkimi uchwałami na tej sesji.



Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad uchwa-
łą w sprawie zarządzenia Burmistrza Kleszczel w sprawie zakazu handlu na targowicy w Klesz-
czelach.

Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  przeprowadzenia  głosowania  i  odczytywania  nazwisk 
radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu  o wyniki  głosowania  Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  w głosowaniu brało 
udział  piętnastu radnych,  z  których  „za” przyjęciem  uchwały  głosowało  piętnastu  radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki głosowania 
stanowią załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodniczący Rady stwierdził, że  uchwała Nr IX/68/2020 w sprawie zarządzenia Burmi-
strza Kleszczel w sprawie zakazu handlu na targowicy w Kleszczelach została powzięta  jedno-
głośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Do punktu 12. 
Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały w spra-

wie zarządzenia Burmistrza Kleszczel w sprawie odwołania zakazu handlu na targowicy w Klesz-
czelach. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.
Przewodniczący  Rady zarządził  przeprowadzenie  głosowania  jawnego  imiennego  nad 

uchwałą w sprawie zarządzenia Burmistrza Kleszczel w sprawie odwołania zakazu handlu na tar-
gowicy w Kleszczelach.

Przewodniczący Rady  przystąpił  do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 
radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził,  że w głosowaniu brało 
udział  piętnastu radnych,  z  których  „za” przyjęciem  uchwały  głosowało  piętnastu radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radny. Wyniki głosowania sta-
nowią załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr IX/69/2020  w sprawie zarządzenia Burmi-
strza Kleszczel w sprawie odwołania zakazu handlu na targowicy w Kleszczelach została powzię-
ta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Do punktu 13. 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła Młodzianowska  

dokonała wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu wspierania 
rodziny na lata 2020-2022. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.
Przewodniczący  Rady zarządził  przeprowadzenie  głosowania  jawnego  imiennego  nad 

uchwałą w sprawie przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny na lata 2020-2022.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych.
W oparciu o wyniki głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział  piętnastu  radnych,  z  których  „za” przyjęciem  uchwały  głosowało  piętnastu radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki głosowania 
stanowią załącznik nr 15 do protokołu.



Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr IX/70/2020 w sprawie przyjęcia gminne-
go programu wspierania rodziny na lata 2020-2022 została powzięta jednogłośnie. Uchwała sta-
nowi załącznik nr 16 do protokołu.

Do punktu 14. 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła Młodzianow-

ska dokonała wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt 
w ośrodkach i mieszkaniach ochronnych i mieszkaniach ochronnych oraz w schronisku dla osób 
bezdomnych lub dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli. 
Przewodniczący  Rady zarządził  przeprowadzenie  głosowania  jawnego  imiennego  nad 

uchwałą w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt w ośrodkach i mieszkaniach ochronnych 
i mieszkaniach ochronnych oraz w schronisku dla osób bezdomnych lub dla osób bezdomnych 
z usługami opiekuńczymi. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 
radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 
udział  piętnastu radnych,  z  których  „za” przyjęciem  uchwały  głosowało  piętnastu radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki głosowania 
stanowią załącznik nr 17 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  Nr  IX/71/2020  w  sprawie ustalenia  
wysokości opłaty za pobyt w ośrodkach i mieszkaniach ochronnych i mieszkaniach ochronnych  
oraz w schronisku dla osób bezdomnych lub dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi 
została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Do punktu 15. 
Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały w spra-

wie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi. 
Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.
Przewodniczący  Rady zarządził  przeprowadzenie  głosowania  jawnego  imiennego  nad 

uchwałą w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych. 
W oparciu o wyniki głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział  piętnastu radnych,  z  których  „za” powzięciem uchwały  głosowało  piętnastu radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki głosowania 
stanowią załącznik nr 19 do protokołu.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr IX/72/2020 w sprawie programu opieki nad 
zwierzętami  bezdomnymi została  powzięta  jednogłośnie. Uchwała  stanowi  załącz-
nik nr 20 do protokołu.

Do punktu 16. 
Burmistrz Kleszczel dokonał wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. 
Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.



Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad uchwa-
łą w sprawie określenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych.

Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  przeprowadzenia  głosowania  i  odczytywania  nazwisk 
radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu  o wyniki  głosowania  Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  w głosowaniu brało 
udział  piętnastu radnych,  z  których  „za” przyjęciem  uchwały  głosowało  piętnastu radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki głosowania 
stanowią załącznik nr 21 do protokołu.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr IX/73/2020 w sprawie określenia wysokości  
stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych została powzięta jednogłośnie. Uchwała 
stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Do punktu 17. 
Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały w spra-

wie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy z dotychczasowymi dzierżawcami. 
Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.
Przewodniczący  Rady zarządził  przeprowadzenie  głosowania  jawnego  imiennego  nad 

uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy z dotychczasowymi 
dzierżawcami.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 
radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 
udział  piętnastu radnych,  z  których  „za” przyjęciem  uchwały  głosowało  piętnastu radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki głosowania 
stanowią załącznik nr 23 do protokołu.

Przewodniczący Rady stwierdził, że  uchwała  Nr IX/74/2020 w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie kolejnych umów dzierżawy z dotychczasowymi dzierżawcami została powzięta  jed-
nogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

Do punktu 18. 
Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk  dokonała wprowadzenia do projektu uchwały  zmie-

niającej uchwałę w sprawie opłaty targowej. 
Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.
Przewodniczący  Rady zarządził  przeprowadzenie  głosowania  jawnego  imiennego  nad 

uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie opłaty targowej.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych. 
W oparciu o wyniki głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział  piętnastu radnych,  z  których  „za” przyjęciem  uchwały  głosowało  piętnastu radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radny. Wyniki głosowania sta-
nowią załącznik nr 25 do protokołu.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr IX/75/2020 zmieniająca uchwałę w spra-
wie opłaty targowej została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protoko-
łu.
 Przewodniczący Rady ogłosił dziesięciominutową przerwę o godzinie 11.55.



O godzinie 12.10 Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji.

Do punktu 19. 
Przewodniczący Rady poinformował,  że do Rady Miejskiej  skierowany został  wniosek 

dotyczący wymiany opraw oświetlenia ulicznego na terenie gminy Kleszczele oraz oświetlenia 
obiektów  sakralnych.  Przewodniczący  Rady  przekazał  wniosek  do  Komisji  Skarg  Wniosków 
i Petycji. Komisja dokonała analizy wniosku oraz opracowała w tej sprawie projekt uchwały, który 
skierowała pod obrady sesji.

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Janusz Polak przedstawił uzasadnienie 
do projektu uchwały.

 Przewodniczący  Rady przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przekazania  wniosku 
według właściwości.

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.
Przewodniczący  Rady zarządził  przeprowadzenie  głosowania  jawnego  imiennego  nad 

przyjęciem uchwały w sprawie przekazania według właściwości wniosku.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych. 
W oparciu o wyniki głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział  piętnastu radnych,  z  których  „za” przyjęciem  uchwały  głosowało  czternastu radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymał się” od głosu jeden radny. Wyniki głosowania sta-
nowią załącznik nr 27 do protokołu.

Przewodniczący Rady stwierdził, że  uchwała  Nr IX/76/2020 w sprawie przekazania we-
dług  właściwości  wniosku została  powzięta  większością  głosów. Uchwała  stanowi  załącz-
nik nr 28 do protokołu.

Do punktu 20. 
Burmistrz  Kleszczel  Aleksander  Sielicki dokonał  wprowadzenia  do  projektu  uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy w formie dotacji celowej dla powiatu hajnowskiego.
Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.
Przewodniczący  Rady zarządził  przeprowadzenie  głosowania  jawnego  imiennego  nad 

uchwałą w sprawie udzielenia pomocy w formie dotacji celowej dla powiatu hajnowskiego.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych.
W oparciu o wyniki głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział  piętnastu radnych,  z  których  „za” przyjęciem  uchwały  głosowało  piętnastu radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki głosowania 
stanowią załącznik nr 29 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  Nr  IX/77/2020  w  sprawie  udzielenia  
pomocy  w  formie  dotacji  celowej  dla  powiatu  hajnowskiego została  powzięta  jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

Do punktu 21. 
  Burmistrz  Kleszczel  Aleksander  Sielicki dokonał  wprowadzenia  do  projektu uchwały 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  na lata 2020-2025 i uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2020. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.
Przewodniczący  Rady zarządził  przeprowadzenie  głosowania  jawnego  imiennego  nad 

uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  na lata 2020-2025.



Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 
radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych.

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 
udział  piętnastu radnych,  z  których  „za” przyjęciem uchwały  głosowało  piętnastu radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki głosowania 
stanowią załącznik nr 31 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  Nr  IX/78/2020  w  sprawie  zmian 
w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  na  lata  2020-2025 została  powzięta  jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

Do punktu 22. 
Przewodniczący  Rady zarządził  przeprowadzenie  głosowania  jawnego  imiennego  nad 

uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania nazwisk 

radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy radnych.
W oparciu o wyniki głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu brało 

udział  piętnastu radnych,  z  których  „za” przyjęciem  uchwały  głosowało  piętnastu radnych, 
„przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki głosowania 
stanowią załącznik nr 33 do protokołu.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr IX/79/2020 w sprawie zmian w budżecie  
gminy na 2020 r.  została powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

Do punktu 23 a. 
Przewodniczący Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Kleszczelach Dymitr Artysiewicz przed-

stawił sprawozdanie z pracy Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Kleszczelach za 2019 r. 
Do przedstawionego sprawozdania radni uwag nie wnieśli. Sprawozdanie  stanowi załącznik 

nr 35 do protokołu.

Do punktu 23 b. 
Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Rozwoju Gminy Rady Miejskiej  w Kleszczelach Marek  

Martynowicz przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miej-
skiej w Kleszczelach za 2019 r. 

Do przedstawionego sprawozdania radni uwag nie wnieśli. Sprawozdanie  stanowi załącznik 
nr 36 do protokołu.

Do punktu 23 c. 
Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Kleszczelach Janusz  

Polak  przedstawił  sprawozdanie  z  pracy  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  Rady  Miejskiej 
w Kleszczelach za 2019 r. 

Do przedstawionego sprawozdania radni uwag nie wnieśli. Sprawozdanie  stanowi załącznik 
nr 37 do protokołu.

 
Do punktu 23 d. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kleszczelach Jerzy Gładzki przedstawił 
sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kleszczelach za 2019 r. 

Do przedstawionego sprawozdania radni uwag nie wnieśli. Sprawozdanie  stanowi załącznik 
nr 38 do protokołu.



   
Do punktu 24. 

Radny Janusz Polak podziękował w imieniu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Hajnówce gminie Kleszczele za przekazane środki ochrony osobistej.

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, w których miejscach będą wyznaczone przejścia 
dla pieszych po ukończeniu przebudowy Drogi Krajowej Nr 66.

Przewodniczący  Rady przedstawił  interpelację  radnej  Katarzyny  Koc,  która  została 
przekazana  Burmistrzowi  Kleszczel.  Interpelacja  dotyczy  dwóch  wyrobisk  kruszywa 
w Piotrowszczyźnie  oraz  zapytania,  czy  są  planowane  inwestycje  na  działkach  gminnych  na 
terenie Piotrowszczyzny.

Mieszkaniec Kleszczel Rościsław Jakubowski poruszył następujące sprawy:
-  warunków  technicznych  przyłączy  do  sieci  kanalizacyjnej  i  odprowadzania  ścieków  do 
przydomowych szamb,
 - przyznawania w dowolny sposób zasiłków przez ośrodek pomocy społecznej,
- powoływania tych samych osób w składy obwodowych komisji wyborczych,
- upadku sportu w gminie i dewastacyjnych zachowań młodzieży,
- rekultywacji składowiska odpadów.

Radny  Mirosław  Markiewicz zapytał  dlaczego  nie  korzystamy  z  systemu  głosującego 
podczas  głosowań  oraz  czy  można  powołać  jakąś  osobę  do  pilnowania  stanu  naładowania 
akumulatorów w mikrofonach bezprzewodowych.  Poprosił  aby Burmistrz  podał  do publicznej 
wiadomości, jaka jest nadwyżka odpadów wiezionych na wysypisko w Kleszczelach tak zwanych 
rekultywowanych  stwierdzona  przez  WIOŚ.  Stwierdził,  że   większość  ludzi  wie,  ale  nikt 
publicznie nie zabrał głosu w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę radnemu Markiewiczowi, iż ten temat był omawiany 
na  poprzednim  posiedzeniu  sesji  oraz,  że  jest  protokół  z  poprzedniej  sesji  potwierdzający 
wszystkie omawiane tematy.

Sekretarz Gminy odpowiedziała radnemu Markiewiczowi, że system jest przygotowany do 
głosowania,  niestety  z  powodu  obostrzeń  w  związku  z  pandemią  nie  było  możliwości,  aby 
przeprowadzić szkolenie radnych, dlatego na dzisiejszym posiedzeniu nie  został  udostępniony. 
Natomiast rozładowanie mikrofonów miało miejsce po raz pierwszy na dzisiejszym spotkaniu, 
dodając, że do dyspozycji mamy mikrofony stacjonarne oraz dobrą akustykę sali wobec czego nie 
utrudnia to obradowania. 

Następnie  Sekretarz Gminy wyjaśniła, iż kandydatów na członków komisji obwodowych 
zgłaszają pełnomocnicy komitetów wyborczych startujących w poszczególnych wyborach, a  tych 
kandydatów na członków powołuje Komisarz Wyborczy w Białymstoku. Nie mamy wpływu na 
to, kto zostanie powołany do tych komisji.

Burmistrz Kleszczel odpowiadając radnej Darii Marii Sienkiewicz przedstawił następujące 
usytuowanie przejść dla pieszych przy drodze krajowej, na ciągu przez Kleszczele, których ma 
być sześć: obok targowiska, obok MOKSiR-u, przy Urzędzie Miejskim, następne na wysokości 
Banku Spółdzielczego, przy skrzyżowaniu z ul. Dobrowodzką i na końcu ul. Kolejowej. Burmistrz 
oznajmił, że kwestionował brak przejścia na wysokości cerkwi, niestety w ocenie projektantów 
nie było możliwości lokalizacji  przejścia w tym miejscu. Jako administracja samorządowa nie 
jesteśmy autorami przebudowy, możemy jedynie zgłaszać wnioski na takiej samej zasadzie jak 
radni. Przechodząc do tematu rekultywacji składowiska odpadów Burmistrz wyjaśnił, iż odbyła 
się ona zgodnie z prawem, przy niewielkim nakładzie środków finansowych ze strony gminy, 
którą można uznać za symboliczną przy tego typu przedsięwzięciu. Zrobiliśmy to przy pomocy 
użycia odpadów ponieważ było to najtańsze rozwiązanie z możliwych. Wojewódzki Inspektorat 
Ochrony  Środowiska  w  ubiegłym  roku  przeprowadził  kontrolę.  Z  protokołu  wynika,  że 
rekultywacja  odbyła  się  zgodnie  z  dokumentacją  techniczną  i  zgodnie  z  przepisami  prawa,  a 
łączna  ilość  odpadów  wwiezionych  była  o  cztery  tysiące  mniej  niż  zakładała  dokumentacja 
techniczna. 



Pan  Jakubowski odparł,  że  nie  można  wykorzystywać  odpadów  a  radny  Markiewicz 
uzupełnił,  że  nie  można  używać  kompostu.  Zapytał,  czego  dotyczy  sprawa,  która  została 
zgłoszona do prokuratury oraz skąd mamy pewność ile odpadów przewieziono skoro nie było 
wagi. 

Burmistrz odpowiedział, że nie wie nic o sprawie prowadzonej przez Prokuraturę, a co do 
ilości odpadów  to są listy przewozowe, które zawierają takie informacje.

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  jest  dużo szumu w związku  z  tematem odpadów, 
a nikt  nie  zwrócił  uwagi  jak przesunięto  w 2012 roku rekultywację  na  późniejsze  lata,  kiedy 
można było dostać fundusze w wysokości 80 % dotacji, z czego nie skorzystano podczas kadencji 
Pani Burmistrz. Radny Markiewicz utrzymywał, że rekultywację można było przeprowadzić w 
sposób dowolny, a ten z wykorzystaniem odpadów jest najgorszym sposobem z możliwych.

Przewodniczący  Rady przerwał  dyskusję  twierdząc,  że  powtarza  się  ona  na  każdych 
obradach sesji.

Do punktu 25. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 13.30 zamknął ob-

rady IX sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach.

Podpis protokolanta:

Joanna Zajączkowska
                                                                                                                                                              

Przewodniczący Rady

  mgr Aleksy Roszczenko


